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       RG 0052/ XXVII / 2009 

 
P R O T O K Ó Ł   NR   XXVII/ 2009 

 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wart� w dniu 30 kwietnia 2009 r. 

 
Punkt 1.Otwarcie Sesji. 
Otwarcia Sesji o godzinie 17:50 w Gminnym O�rodku Kultury w Nowym Mie�cie nad Wart� 
dokonał Janusz Janicki- Przewodnicz�cy Rady Gminy ponownie powitał zebranych Radnych, 
Sołtysów oraz zaproszonych go�ci. 
Punkt 2. Stwierdzenie quorum. 
W punkcie tym Przewodnicz�cy poinformował, �e obecnych jest 12 Radnych                           
Przewodnicz�cy informował, �e nieobecny jest radny Ireneusz Janicki oraz radny Andrzej 
Kubiak oraz, �e po przerwie miedzy sesjami sal� posiedzenia opu�ciła radna Małgorzata 
Matuszczak stanowi�c niezb�dne quorum do podj�cia uchwały. 
Punkt 3. Przyj�cie porz�dku obrad.  
W punkcie tym pan Przewodnicz�cy Rady Gminy odczytał nast�puj�cy porz�dek obrad: 
Punkt 4. 
Przyj�cie uchwały sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu �redzkiego na 
realizacj� zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3679P Boguszyn – Panienka”. 
Punkt 5. 
Przyj�cie uchwały w sprawie zmian w bud�ecie na 2009 rok. 
Punkt 6. 
Interpelacje radnych. 
Punkt 7. 
Sprawy bie��ce. 
Punkt 8. 
Wolne głosy i wnioski. 
 Ad 4) Przyj�cie uchwały sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
�redzkiego na realizacj� zadania pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3679P 
Boguszyn – Panienka”. 
 Projekt uchwały odczytał Przewodnicz�cy Rady Pan Janusz Janicki, zaproponował, 
aby projekt uchwały oraz celowo�� jej podj�cia omówił pan Wójt. Pan Aleksander Podemski 
informował, �e celem uchwały jest zabezpieczenie �rodków w wysoko�ci 50 tys. zł na pomoc 
finansow� dla powiatu �redzkiego na realizacj� zadania pod nazw�- Przebudowa drogi 
powiatowej nr 3679P na odcinku Boguszyn- Panienka, jest to droga która ł�czy drog� 
wojewódzk� z granic� gminy. Wójt zawiadomił i� w miesi�cu wrze�niu odb�dzie si� nabór 
wniosków na projekt budowy dróg tzw. schetynówek w ramach którego droga ta byłaby 
poddana modernizacji.  �rodki, które powiat otrzyma od gminy b�d� przeznaczone na 
sporz�dzenie dokumentacji na wy�ej wymienion� drog� m.in. podkładów geodezyjnych. 
Nast�pnie pan Przewodnicz�cy otworzył dyskusj� na temat uchwały, głos w tym, punkcie 
zabrali: 
- radny Marek Mrozi�ski, który wysun�ł propozycj�, czy nie mo�na byłoby zaprosi� powiat 
jaroci�ski do projektu, poniewa� droga prowadz�ca do Panienki, jest jeszcze do�� przejezdna, 
ale dalej droga nale��ca do powiatu jaroci�skiego jest w stanie fatalnym. Radny proponował, 
czy nie lepszym rozwi�zaniem byłoby poł�czy� dwa powiaty. 
- udzielaj�c odpowiedzi radnemu Mrozi�skiemu, głos zabrał radny powiatowy pan Jarosław 
Wawrzyniak. Radny informował, pana Mrozi�skiego, �e na realizacj� zadania jest okre�lona 
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kwota, do której pewna cz��� pieni�dzy jest dokładana od wojewody, po kalkulacji okazuje 
si� �e ta cz��� pieni�dzy stanowi prawie cał� kwot� na pokrycie kosztów modernizacji drogi., 
któr� nasz powiat mógłby pozyska�, ale w przypadku gdy doszedłby powiat jaroci�ski pula 
tych pieni�dzy nie zwi�kszy si�, czyli wychodzi kalkulacja �e powiat �redzki musiałby cz��� 
pieni�dzy odda� powiatowi jaroci�skiemu, co przestałoby si� opłaca�.  
W zwi�zku z brakiem dalszych pyta� Przewodnicz�cy Rady przeszedł do głosowanie za 
przyj�ciem uchwały. „Za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 12 radnych, 0 głosów 
wstrzymuj�cych, 0 głosów przeciwnych. Uchwała Nr XXVII / 177 / 2009 stanowi zał�cznik 
do niniejszego protokołu. 
 Ad 5) Przyj�cie uchwały w sprawie zmian w bud�ecie na 2009 rok. 
Głos w tym punkcie pan Przewodnicz�cy oddał pani Skarbnik El�biecie Mnich, która 
omówiła radnym i go�ciom projekt uchwały z naniesionymi poprawkami, które radni 
wprowadzili podczas komisji rady gminy, celem zagospodarowania nadwy�ki bud�etowej na 
potrzeby gminy. Po zako�czeniu wypowiedzi pani Skarbnik, Przewodnicz�cy zaproponował 
przej�cie do dyskusji na temat zmian naniesionych w bud�ecie. Głos w tym punkcie zabrali: 
- radny Waldemar Tomaszewski, zwrócił si� z pytaniem czy istnieje regulamin na podstawie 
którego b�dzie, b�d� jest, wypłacany ekwiwalent dla stra�aków. 
-w odpowiedzi na pytanie radnego pan Wójt informował, i� Zarz�dzeniem Wójta Gminy 
ekwiwalent wypłacany jest kwartalnie do ko�ca miesi�ca nast�pnego kwartału. Wójt 
informował, �e regulamin okre�la dokładnie proces wypłacania ekwiwalentu, okre�la 
informacje które s� niezb�dne do przyznania ekwiwalentu tj. kto w jakich akcjach brał udział, 
jest te� informacja czy osoba brała w tym czasie wynagrodzenie czy nie. Pan Aleksander 
Podemski podkre�lił, �e pewne elementy zostan� jeszcze dopracowane, dzi�ki czemu 
procedura wypłacania ekwiwalentu b�dzie skrupulatnie załatwiona.  
- radny Mirosław Ratajczak, zapytał Wójta sk�d wynika zwi�kszenie kwoty o 60 tys. na 
dowóz dzieci do szkół 
- w odpowiedzi Wójt informował, �e odbywaj� si� dwa post�powania przetargowe na dowóz 
dzieci do szkół podstawowych, gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych na terenie gminy, oraz 
dowóz dzieci niepełnosprawnych do Zespołu Szkół Specjalnych w Jarocinie. Wójt 
informował, �e kiedy� dzieci doje�d�aj�cych do Zespołu Szkół Specjalnych było mniej, w tej 
chwili przewo�nik musiał zmieni� autobus na wi�kszy bo dzieci jest wi�ksza ilo��.  Wójt 
zaznaczył, �e dziennie przewo�nik pokonuje tras� ok. 200 km na odcinku Jarocin i 
miejscowo�ci z których dzieci zabiera. Jest to po prostu kwestia przetargowa, ale nale�y 
doda�, �e rozwi�zanie dla tych dzieci na ich dowóz do szkół specjalnych jest wła�ciwe, dzieci 
i rodzice s� zadowoleni.  
W zwi�zku z brakiem dalszych pyta� Przewodnicz�cy Rady przeszedł do głosowanie za 
przyj�ciem uchwały. „Za” przyj�ciem uchwały opowiedziało si� 12 radnych, 0 głosów 
wstrzymuj�cych, 0 głosów przeciwnych. Uchwała Nr XXVII / 178 / 2009 stanowi zał�cznik 
do niniejszego protokołu. 
 Ad 6) Interpelacje radnych. 
Przewodnicz�cy Rady Janusz Janicki informował, �e w zwi�zku z brakiem interpelacji, 
proponuje przej�cia do punktu kolejnego.  
 Ad 7) Sprawy bie��ce. 
Przewodnicz�cy Rady Janusz Janicki zaproponował przej�cie do punktu kolejnego, celem 
poł�czenia spraw bie��cych z wolnymi głosami i wnioskami.  
 Ad  8) Wolne głosy i wnioski. 
 Jako pierwszy głos zabrał sołtys wsi Chocicza pan Wincenty Pawelczyk, który zwrócił 
si� z pytaniem czy b�dzie egzekwowane wymaganie umów na wywóz �mieci. Czy firmy 
wywo��ce �mieci ju� takie wykazy dostarczaj�. Sołtys zaznaczył te�, �e wracaj�c do 
funduszu sołeckiego o którym była mowa na XXV sesji, sołtys zawiadomił, �e Krajowa Rada 
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Stowarzyszenia Sołtysów monituje t� spraw� jaki charakter b�d� miały te fundusze, jak 
wnioski trzeba b�dzie składa�, jak b�d� rozliczane. Ponadto Sołtys informował, �e po 
spotkaniu na Krajowej Radzie Sołtysów senator Niewiarowski Ireneusz, który stoi na czele 
Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów, zło�ył 5 wniosków do łaski marszałkowskiej, które 
został pozytywnie potraktowany i na ich mocy Sołtysi b�d� mogli zasiada� w komisjach 
wyborczych. Sołtys wyraził nadziej�, �e podczas krajowej pielgrzymki 31 maja w Licheniu 
pan Premier Tusk to potwierdzi, a 24- 27 listopada w Poznaniu podczas obchodów 15- lecia 
Krajowego Stowarzyszenia Sołtysów, zostanie to zaakceptowane.  
Ponadto Sołtys zapraszał 4 lipca do Sompolna na Dzie� Sołtysów Województwa 
Wielkopolskiego.  
 W odpowiedzi na pytanie pana Sołtysa pan Wójt zawiadomił, �e firmy wyw��ce 
�mieci maj� obowi�zek zło�enia informacji z kim maj� podpisane umowy, i takie informacje 
spływaj�, a je�eli nie spłyn�, to o takie informacje zostan� poproszone. Pan Wójt informował, 
�e s� ograniczone procedury prawne umo�liwiaj�ce post�powanie wobec osób które umów 
nie maj�. Wójt zaznaczył, �e dochszło do sytuacji, �e przyszła mieszkanka Nowego Miasta i 
pyta co to za akcja �mieciowa odbywa si� na terenie gminy, poniewa� pierwsze słyszy �e jest 
obowi�zek podpisania umowy.  Wójt wyraził zdanie, �e nie mo�e wyj�� z podziwu sk�d 
jeszcze pojawiaj� si� takie pytania, sk�d zdziwienie mieszka�ców, �e maj� podpisywa� 
umowy, poniewa� akcja �mieciowa na terenie gminy jest ju� od dawna, a obowi�zkiem 
sołtysów było zawiadomi� mieszka�ców swojego sołectwa o takim obowi�zku i przy tym 
dostarczy� ulotki z firmami z którymi mo�na podpisa� umow�.   
 Pan Przewodnicz�cy Rady, wyraził opini�, �e nie byłoby du�ego problemu, gdyby 
wszyscy sołtysi przebywali na sesjach i działali zgodnie z instrukcjami podanymi na sesji, 
Przewodnicz�cy informował, �e w wi�kszo�ci sołtysi przyje�d�aj� na sesj�, zdarzaj� si� 
przypadki, �e kto� nie mo�e, z ró�nych przyczyn losowych, ale s� przypadki �e Sołtysi nie 
uczestnicz� w sesjach jak np. Sołtys Nowego Miasta, którego Przewodnicz�cy chciałby 
zmobilizowa�.   
 Kolejno Radny Waldemar Tomaszewski, zwrócił si� do rady i pana Wójta z 
propozycj� o przyj�cie uchwały- zgodnie z wymogiem do ko�ca czerwca- o funduszu 
sołeckim, bo jak wiadomo uchwała ju� została podpisana przez Prezydenta, a nawet podana 
do publikacji. Radny zaproponował, aby na najbli�szej komisji zaj�c si� tym tematem i na 
najbli�sz� sesj� przygotowa� projekt uchwały, aby fundusz sołecki w przyszłym roku 
wprowadzi� w bud�et.  
 Radny Ratajczak zwrócił si� z pytaniem do radnych powiatowych czy odb�dzie si� 
modernizacja drogi powiatowej przez Kruczyn do Chromca. Ponadto radny pytał czy s� 
podejmowane działania wzgl�dem usuni�cia pni drzew, gdzie powstaj� ju� wyrwy przy 
drodze.  
  W odpowiedzi na pytania radnego Ratajczaka, radny powiatowy pan Jarosław 
Wawrzyniak informował, �e dzisiaj odbyła si� rozmowa mi�dzy radnym a dyrektorem 
zarz�du dróg, który tłumaczy, �e w powiecie jest bardzo du�o dróg do modernizacji, a 
pracowników jest bardzo mało, dlatego te� w pierwszej kolejno�ci łatane s� te dziury, które s� 
niebezpieczne i gro�� uszkodzeniem pojazdu.  W czasie pó�niejszym powiat ma przej�� do 
drenowania pie�ków po �ci�tych drzewach, na odcinku z Kruczyna do Chromca, jak i na 
odcinku drogi z Szypłowa. Pan Wawrzyniak informował ponadto, �e gmina Nowe Miasto w 
bud�ecie miała 24 miliony zł., a bud�et powiatu na rok 2008 miał 31 milionów zł., i nale�y w 
tym miejscu porówna� sobie wielko�� naszej gmin na stan np. dróg, a wielko�� dróg w 
powiecie, gdzie ka�de pieni�dze wpływaj�ce do powiatu s� naznaczone, czyli ka�da kwota 
musi by� odprowadzona. 
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 Sołtys D�bna pani Mirosława Tomczak, zwróciła si� tak�e do radnych powiatowych, 
informuj�cc, �e miały by� usuwane konary, krzewy i drzewa, o czym pani sołtys monitowała 
ju� w styczniu i lutym, a nic si� w tym kierunku nie dzieje.  
 Radny Jarosław Wawrzyniak zawiadomił, �e nie od niego zale�y kiedy i w jakiej 
kolejno�ci takie prace b�d� podejmowane, ale nale�y zaznaczy�, �e na wniosek pani sołtys o 
usuni�ciu krzewów przy drodze na Radliniec prace te zostały ju� wykonane.  
 Nast�pnie głos zabrał Sołtys wsi Kolniczki Mariusz Paszek, który dzi�kował radnym 
powiatowym za postawienie lustra przy drodze w Kolniczkach, oraz Panu Wójtowi za 
nawiezienie i wyrównanie drogi „Bo�ego Ciała” w Kolniczkach, przy czym Sołtys zwrócił si� 
z pytaniem czy mieszka�cy mog� liczy� na wykonanie na tej drodze, nawierzchni asfaltowej, 
jak planowano.  
 W odpowiedzi Wójt informował, �e wystarczyło materiałów na wyrównanie 
dłu�szego odcinka taj drogi ni� planowano. A nawierzchnia asfaltowa b�dzie wykonana jak 
�rodki na to pozwol�, co zale�y  w jakiej kwocie gmina otrzyma od wojewody 
dofinansowanie na modernizacj� dróg.  
 Radna Alicja Kryszak zwróciła si� z pytaniem jak zaradzi� wywozowi �mieci z koszy 
na przystanku autobusowym w Chwal�cinie, poniewa� na chwil� obecn� �mieci przy koszach 
sprz�ta pani Sołtys.  
 W odpowiedzi Wójt informował, �e jedynym wyj�ciem jest zlikwidowanie tych koszy, 
bo niedopuszczalnym jest �eby pani sołtys sprz�tała �mieci. Radny Tomaszewski przytoczył 
fragment regulaminu z którego wynika, �e �mieci z przystanków powinni usuwa� 
przewo�nicy. 
 Na zako�czenie głos zabrał radny Feliks Straty�ski, który informował, �e na chwil� 
obecn� droga na odcinku Wolica Kozia- D�bno  jest ju� prawie nieprzejezdna. Radny 
wysun�ł propozycj�, �e najlepszym sposobem na utrzymanie tej drogi w stanie dobrym, jest  
równanie jej  dwa razy w roku, a nie wtedy kiedy staje si� ona nieprzejezdna.  
 Wójt informował radnego, �e nie jest to jedyna droga która stanowi poł�czenie miedzy 
wsi� Wolica Kozia a D�bnem, a co wi�cej nie jest to nawet droga a skrót.  
 Ad 9) Zamkni�cie sesji. 
W zwi�zku z wyczerpaniem porz�dku obrad Przewodnicz�cy Rady pan Janusz Janicki                      
o godzinie 19: 00 zamkn�ł XXVII Sesj� Rady Gminy. 
 
 
 
Protokołowała :      Przewodnicz�cy Rady Gminy 
Referent administracyjno- biurowy 
 
 Julita Ciarci�ska              /- / Janusz Janicki 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


